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UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske, 25. mars 2010 
 
Berit Vestvann Johnsen 
Formannskapssekretær 
 
 
 
Odd Henriksen 
Ordfører representant representant 
 
Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr     den 
Hovedutskrift sendes: 
Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 
Salten Kommunerevisjon 
Bibliotekene 
Lokal presse 
Politiske partier 
Gruppeledere 



 
Utskrift er foretatt den  26.03.10  
 
MERKNADER: 
 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Sakslista var kunngjort i distriktets lokalaviser, og 
dokumentene var utlagt til ettersyn ved kommunens tre biblioteker. 
 
Ordfører Odd Henriksen og varaordfører Kjell Sverre Jakobsen ledet møtet. 
 
Som kulturinnslag fikk kommunestyret høre kulturskolelærer Jasmina Kociz med elevene Lars 
Granholm og Helene Gule Mathisen på fiolin. 
 
Det var ingen merknader til innkallinga. 
 
Merknader til dagsorden: 

• Møte med KLIF – Orientering fra ordfører på slutten av møtet. 
• Møte med Avfallsenergi – Orientering fra ordfører til gruppelederne. 
• Folkehelse – Ryddedag i Fauske 11. mai 
• Siv Anita Johnsen Brekke (AP): Sak vedr. kulturhus. Bør være en fellessak. Bekymret at 

det nå legges betingelser for kulturhus uten at alle har fått vært med. 
• Ottar Skjellhaug (AP): 

1. Parkering Sulitjelma. Problemer for dagsturister i områdene ved Skihytta og 
Kjelvannskrysset. Kan ordfører hjelpe? 

2. Kampflyplass. Vil ordfører ta initiativ til uttalelse og påvirking av politikere? 
• Arve Rolandsen (AP): Videregående skole. Det ser nå ut som om det er i minste laget 

med søkere for å opprettholde idrettslinja. Hvordan kan vi i et fellesprosjekt oppfordre 
ungdom til dette? 

• Lise Bikset (SV): Bostedsløse. Ber rådmannen redegjøre for status i dag. 
 
 
Dagsorden med merknader ble enstemmig godkjent. 
 
 
Kristin Setså (H) innvilget permisjon på starten av møtet. Tiltrådte under 22/10. 
Sidsel Sørdahl (FL) tiltrådte i sak 22/10. 
Leif Lindstrøm (FRP) og Nils Christian Steinbakk (FL) innvilget permisjon før orientering. 
  
 
Orientering fra møte med klima- og forurensningsdirektoratet (KLIF) – Forurensning Sulitjelma 
Finnes ikke flere tiltak for å få ned forurensningen. Ting har stabilisert seg. Har hatt møte med 
KLIF i februar. Der ba vi dem fatte vedtak. Ordfører føler at det er tafatthet fra direktoratet. De 
ønsker ikke å fatte vedtak overfor departementet. Det er ikke gitt utslippstillatelse i denne saken 
og vi kan ikke anmelde på bakgrunn av dette. Faktum ligger på nå bordet.  
Vi har to muligheter: 
1. Storsamfunnet sier at det er OK og at vi må leve med det. 
2. Rense gruvevannet. I renseanlegget kan metaller tas ut og drifte anlegget. 
Ordfører ber om råd. 
Helge Torbergsen fremmet forslag, men trakk dette senere. 
Konklusjon: Ordfører følger dette opp med brev hvor renseanlegg er eneste alternativ. Han 
orienterer formannskapet fortløpende. 



 
Svar på spørsmål: 
Siv Anita Johnsen Brekke:  

Ordfører svarte. Ordfører har sett på samhandling med private aktører. Holder nå på med juridisk 
avklaring. Vil komme tilbake til dette, når avklaringen er ferdig. 
Ottar Skjellhaug:  

Ordfører svarte.  
Pkt. 1. Dette har vært et initiativ fra Hytteforeningen. Har sett på myra ved Kjelvannskrysset. 
Har vært i dialog med Statskog. Har sett på om det er mulig å kanalisere skutertrafikk fra Daja. 
Vi har ventet i 2 år på endring i loven. Skal ha et møte med Statskog etter påske. Ønsker 
Hytteforeningen med. 
Pkt. 2. Kampflyplass. Fauske støtter Bodø. Har vært i kontakt med ordfører Fygle. Hvis de 
trenger støtte er det bare å si i fra. Bodø finleser nå utredningen. Kommer tilbake etter dette. 
Arve Rolandsen:  

Ordfører svarte. Videregående skole. Hadde et møte med skola før jul. Oppfordret skola til å 
oppfordre ikke bare ungdom som er utøvere, men også de som har ønske om kompetanse innen 
rehabilitering, å søke. Skal ta kontakt for å høre om de trenger noen hjelp. 
Lis Bikset:  

Rådmann ved enhetsleder NAV svarte. Vedtak i kommunestyre i sommer 2007. Skulle komme 
tilbake til tiltaksdel. Denne ble vedtatt i kommunestyret våren 2009. Vedtak i formannskapet i 
november 2009. Skal gi tilbud om bolig til vanskeligstilte. Dette kan være psykisk 
utviklingshemmede, personer med rus og personer med vanskelig økonomi. Vi har et begrenset 
antall boliger i kommunen. Problematisk med de personene med redusert boevne. Midlertidig 
botilbud skal være for en kort periode. Pliktig å finne en løsning. Eksempler kan være utskriving 
fra sykehus, utkastet av bolig, samlivsbrudd. De med økonomiske problemer er enklest å finne 
en løsning for. Personer med dårlig renomme/omdømme er det vanskelig å finne bolig til. 
Kommunen har ikke beredskapsboliger. Boligmarkedet på Fauske er vanskelig – få billige 
alternativer. Stenging av Blåskjellveien forsterket situasjonen for en vanskeligstilt gruppe. Ikke 
en homogen gruppe. Alle 16 som er på LAR har en boligløsning. Må få en løsning rundt gruppen 
av aktive rusmisbrukere og ha beredskapsløsninger. Arbeider tverrfaglig for løsninger. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/2298      
 Arkiv sakID.:   10/581  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    019/10 KOMMUNESTYRE Dato:  25.03.2010 
 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 1/2010 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebok. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 1/2010 godkjennes. 

 
 
KOM-019/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/2296      
 Arkiv sakID.:   10/579  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    020/10 KOMMUNESTYRE Dato:  25.03.2010 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DKOM. 002/10: SØKNAD OM SERVERINGSBEVILLING MINAS KAFETERIA AS 
 
VEDTAK : 
 

I henhold til delegasjonsvedtak i kommunestyret sak nr. 78/98 gjøres slikt vedtak 
 

Minas kafeteria AS, Sjøgt. 74, 8200 Fauske gis serveringsbevilling til drift av kafeteria på 
Amfi senteret som omsøkt: 
 
- Organisasjonsnummer: 994680005 
- Styrer:      Ramazan Temur 
- Stedfortreder:     Maziye Temur 
- Åpningstider:      kl. 1000 – kl. 2300 
 
Vedtaket er hjemlet i Lov om serveringssteder. 
Det forutsettes at driften skjer i h.h.t gjeldene lover og forskrifter. 
 
Bestemmelsen i Røykeloven må følges. 

 
Vedtaket kan ankes til Fylkesmannen i Nordland, jmf. § 4 A-12 i Kommuneloven og 
Forvaltningsloven §29. Frist for anke er 3 – tre – uker fra mottakelse av dette vedtak. 

 
 
 
DKOM. 003/10: SØKNAD OM PLANGODKJENNING AV FAUSKE 
IDRETTSBARNEHAGE AS 
 
VEDTAK : 

 



Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, innvilges 
Fauske Idrettsbarnehage AS godkjenning for de framlagte planene, på følgende vilkår: 

 
1. Vinduene som vender mot sør og vest, må ha solavskjerming (§§9 og 19) 
2. Ventilasjonen må tilfredsstille normene i veiledningen til forskriftens §19 
3. Radonkonsentrasjonen må kartlegges før lokalene tas i bruk til barnehage (§19) 
4. Avdelingens lydmiljø må minimum tilfredsstille NS8175, klasse C (§21) 
5. Senest tre måneder etter at lokalene er tatt i bruk må barnehagen søke om 

driftsgodkjenning 
 

Dette vedtaket kan med bakgrunn i forvaltningsloven påklages innen tre uker etter at det 
er mottatt. En eventuell klage sendes til kommuneoverlegen, med kopi til Helse- og 
miljøtilsyn Salten. Adresse: Helse- og miljøtilsyn Salten, Notveien 17, 8013 Bodø, e-
post: post@hmts.no 

 
 
 
DKOM. 004/10: SERVERINGSBEVILLING FAUSKE PUB DRIFT LTD 
 
VEDTAK : 
 

I h.h.t delegasjonsvedtaket i kommunestyret sak nr. 78/98 gjøres følgende vedtak: 
 

Fauske Pubdrift, Storgt. 74, 8200 Fauske gis serveringsbevilling til drift av Pub som omsøkt: 
 

• Organisasjonsnummer:  994952153 
• Styrer:                            Walter Nyland 
• Stedfortreder:                 Christel Nyland 
• Åpningstid:                    11.00 – 03.00 

 
Vedtaket er hjemlet i Lov om serveringsvirksomhet. 
Det forutsettes driften skjer i h.h.t gjeldene lover og forskrifter. 
 
Bestemmelsen om røykeloven må følges. 

 
Vedtaket kan ankes til Fylkesmannen i Nordland, jmf. § 4 A-12 i Kommuneloven og 
Forvaltningsloven § 29. Frist for anke er 3 – tre – uker fra mottakelsen av dette vedtaket. 

 
 
 
DKOM. 005/10: SØKNAD OM DRIFTSGODKJENNING, LYNGVEIEN BARNEHAGE 
 
VEDTAK : 

 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, 
driftsgodkjennes Lyngveien barnehage avd. Jordbærstua på følgende vilkår – Lyngveien 
barnehage må: 
 
1. få kartlagt radonkonsentrasjon (§19) 
2. utbedre lysstyrken på toalettene (§20) 



 
En forutsetning for at endelig godkjenning skal innvilges, er at punktene ovenfor er fulgt 
opp. 
 
Forhold Frist 
Pkt. 1 og 2 Innen 30.06.2010 

 
          Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om at barnehagens drikkevann må komme fra  
          godkjent vannverk. Dispensasjonen gis med hjemmel i forskriften om miljørettet   
          helsevern i barnehager og skoler §26, og gjelder til 31.12.2010. 
 
          Godkjenningsspørsmålet tas opp til vurdering når Lyngveien barnehage har meldt tilbake 
          at punktene på oppsummeringslista er utført. Lyngveien barnehage gis dispensasjon fra  
          forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler for videre drift til 30.06.2010.  
          Hjemmelen for å gi slik dispensasjon finnes i forskriften §26. 
 
  
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
KOM-020/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/2297      
 Arkiv sakID.:   10/580  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    021/10 KOMMUNESTYRE Dato:  25.03.2010 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 10/610 I 10/158 19.01.2010 KUN senter for kunnskap 
og likestilling 

LIKESTILLING OG MANGFOLD - 
HVORDAN FREMME LIKESTILLING 
OG HINDRE DISKRIMINERING? 

 10/1040 I 03/5091 03.02.2010 Kommunesektorens 
interesse- og 
arbeidsgiverorganisasjon 

KS MENER NR. 1/2010: 
VEDTAK/HØRINGER FRA 
HOVEDSTYRETS JANUARMØTE 2010 

 10/1165 I 05/3879 05.02.2010 Salten 
Kontrollutvalgsservice 

PROTOKOLL - FAUSKE 
KONTROLLUTVALG 29.01.10 

 10/1167 I 10/303 01.02.2010 Salten 
Kontrollutvalgsservice 

SAK 03/10 REDEGJØRELSE FRA 
ADMINISTRASJONEN: 
ØKONOMISTYRING I FAUSKE 
KOMMUNE 

 10/1169 I 10/304 01.02.2010 Salten 
Kontrollutvalgsservice 

SAK 04/10 OPPFØLGNING AV 
FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT: 
BARNEVERN 

 10/1170 I 10/305 07.02.2010 Salten 
Kontrollutvalgsservice 

SAK 06/10 MØTEPLAN FOR 
KONTROLLUTVALGET 

 10/1483 I 10/387 16.02.2010 Det kongelige 
kunnskapsdepartement 

HØRING - RAPPORT FRA UTVALGET 
FOR UTREDNING AV SAMARBEID, 
ARBEIDSDELING OG KONSESJON I 
HØYSKOLESEKTOREN I NORDLAND 
(NORDLANDSUTVALGET) 

 10/1493 I 10/389 15.02.2010 Skatteetaten KONTROLLRAPPORT 2009 
VEDRØRENDE 
SKATTEOPPKREVERFUNKSJONEN I 
FAUSKE KOMMUNE 

 
 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
KOM-021/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 



Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/9588      
   Arkiv sakID.:   09/2582  Saksbehandler:  Siv Johansen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    002/10 ELDRERÅDET Dato:  25.02.2010 
 003/10 FAUSKE KOMMUNALE RÅD FOR 

FUNKSJONSHEMMEDE 
 01.03.2010 

 005/10 ARBEIDSMILJØUTVALG  02.03.2010 
 014/10 DRIFTSUTVALG  03.03.2010 
 029/10 FORMANNSKAP  08.03.2010 
 010/10 PARTSAMMENSATT UTVALG  08.03.2010 
 022/10 KOMMUNESTYRE  25.03.2010 
 
 
 
 
PLAN FOR AKTIVE HELSE - OG OMSORGSTJENESTER I FAUSKE FRAM MOT ÅR 
2020.  
 
Vedlegg: Aktive helse – og omsorgstjenester i Fauske kommune fram mot 2020 

Høringsuttalelser 
 
Sammendrag: 
”Aktive helse – og omsorgstjenester” er en overordnet, strategisk plan med et langsiktig 
perspektiv som beskriver morgendagens utfordringer innenfor dette tjenesteområdet og som 
skisserer en rekke forslag for å løse disse.  
 
Demografisk statistikk viser at antall eldre over 80 år reduseres noe fram mot år 2020, den store 
økningen kommer først fra år 2025. I perioden fra 2010 til 2030 vil antall eldre over 80 år øke fra 
494 til 732. Det vil si en økning på 67 %. 
 
Hovedmål med planen er å legge til rette for at Fauske kommune skal kunne gi sine innbyggere 
et best mulig helse – og omsorgstilbud. Brukerne skal være trygge på å kunne motta riktig 
tjeneste til rett tid.  
 
Aktive helse – og omsorgstjenester betyr også at vi skal ha større fokus på det som betyr mest for 
oss i dagliglivet, nemlig trygghet, opplevelser, sosiale og kulturelle aktiviteter, mat/drikke og 
fysisk aktivitet. 
 
Planen beskriver 9 satsningsområder med tilhørende forslag til mål/tiltak:  

1. Folkehelse 
2. Rehabilitering/habilitering  
3. Økt hjemmetjeneste og aktivitetstjenester  
4. Bedre tilrettelagt demensomsorg  
5. Sykehjem som medisinsk behandlingstilbud og 

økning av korttids/avlastningsplasser 
6. Boliger med heldøgns omsorg 



7. Attraktiv personalpolitikk 
8. Organisering, forvaltning og ledelse 
9. Familie og lokalsamfunn 

 
Plan for aktive helse – og omsorgstjenester foreslår bl. a.: 

• Økning på 11 boenheter i det samlede antall sykehjemsplasser og boliger med heldøgns 
omsorg.  

• Økt satsing på hjemmebasert omsorg og reduksjon av botilbud på institusjon  
• Etablering av Brukerkontor som har ansvar for tildeling av tjenester 
• Styrkning av aktivitetstjeneste og dagplasser 
• Styrking av antall korttids – og avlastningsplasser 

 
Med bakgrunn i de 9 satsningsområdene forutsettes det at det utarbeides konkrete 
handlingsplaner for hvert av satsningsområdene. I prosessen videre må det sikres en god 
involvering fra brukere og ansatte. 
 
Økt satsning på hjemmetjeneste og på miljø/aktivitetstjeneste vil innebære en økning av den 
totale ressursbruken til helse – og omsorgstjenester de nærmeste årene. Det vil være nødvendig å 
bygge opp og styrke hjemme – og aktivitetstjenesten, før sykehjemskapasiteten reduseres. Det 
regnes med en 4-årig omstillingsperiode. I forslag til ny administrativ struktur foreslås det 
ansettelse av omstillingsleder. En begrenset periode med økte utgifter til styrking av de tilbud 
som skissert i planen, vil sette Fauske kommune bedre i stand til å gi et godt og differensiert 
helse - og omsorgstilbud i årene som kommer. 
 
Saksopplysninger: 
 
Kommunestyret vedtok i budsjettbehandling for 2009 ( sak  k - 215/08 ) at det skulle lages ny 
helse – og omsorgsplan for Fauske kommune. Bakgrunn for dette vedtak var forhold som 
framkom i følgende rapporter: 

• Strukturanalyse – april 2008 
• Statusgjennomgang av pleie/omsorgstjenester – august 2008 

Høsten 2008 var ansatte, tillitsvalgte og politikere på studietur til Stjørdal, Os og Hurum for å se 
på hvordan andre kommuner organiserte sine helse- og omsorgstjenester. Studieturen ble 
presentert for ansatte og andre interesserte i januar 2009. Samtidig ble arbeidet med ny plan 
startet opp. 
 
Helse – og omsorgsplanen bygger på følgende overordnede styringsdokumenter: 

• St.meld. nr. 25 (2005 – 2006)” Mestring, muligheter og mening. Framtidas 
omsorgsutfordringer”.   

• Demensplan 2015 ” Den gode dagen” 
• St.meld. nr.47 (2008-2009) Samhandlingsreformen. ”Rett behandling – på rett sted – til 

rett tid”. Tilråding fra Helse- og omsorgsdepartementet av 19. juni 2009. 
 
Fra april 2009 – juni 2009 ble det arbeidet med planen i 4 arbeidsgrupper med følgende tema: 

• Arbeidstidsordninger 
• Forvaltning, tjenestetildeling og rettsikkerhet 
• Kommunehelsereformen og sykehjemmets framtidige funksjon 
• Tjenestekjeden – hjemmetjenester/institusjonstjenester – samordning og balanse 



Arbeidsgruppene har bestått av ansatte og tillitsvalgte som frivillig meldte sin interesse for å 
delta. Arbeidsgruppene leverte sine rapporter i juni 2009. Rapportene har vært tilgjengelige for 
alle ansatte på arbeidsplasser i omsorgsenhetene og ansatte er bedt om å komme med innspill.  
 
I august 2009 ble det opprettet en prosjektgruppe som har bestått av: 
 

• Repr. fra Eldreråd, Bernt Kristiansen • Repr. fra pårørende, Eva Kristiansen  

• Hovedtillitsvalgt fra Fagforbundet, 
Linda Salemonsen 

• Hovedtillitsvalgt fra Norsk Sykepleierforbund, 
Berit Lenngren 

• Hovedvernombud Vibeke F. Hansen • 1 valgt repr. fra hver arbeidsgruppe: Inger 
Ånderbakk, Mari-Ann Lauritzen, Ellen 
Tollånes og Eli Hansen 

Prosjektgruppen har deltatt i utarbeidelse av det konkrete plandokument. Det har i alt vært 
avholdt 6 møter i prosjektgruppen og planen som legges fram er et samlet forslag fra 
prosjektgruppen. 
Parallelt med arbeidet i forhold til plan for aktive helse - og omsorgstjenester har det foregått en 
prosess for å få fram ny administrativ struktur. Planen er samkjørt mht. organisering og ledelse i 
forhold til omstillingsarbeidet som må gjennomføres dersom planen blir vedtatt. I tråd med dette 
forslås det en midlertidig styrking av ledelse med en egen stilling som omstillingsleder. 
Den nye helse – og omsorgsplanen tar utgangspunkt i at vårt tjenestetilbud skal legge til rette for 
at den enkelte bruker settes best mulig i stand til å mestre eget liv. Folkehelse og rehabilitering 
vil være sentrale satsningsområder. Tjenestene skal motivere til å ha fokus på det friske i stedet 
for fokus på det syke og på det som fungerer i stedet for det som ikke fungerer.   
 
Det gamle LEON- prinsippet ( lavest effektive omsorgsnivå)  er med ”Samhandlingsreformen” 
erstattet med det nye BEON- prinsippet ( beste effektive omsorgsnivå ) og forsterker kravet om 
kvalitet i tjenestetilbudet. I begrepet kvalitet ligger også mulighet for bedre å kunne tilrettelegge 
tjenestene i forhold til hver enkelt bruker - noe som best kan gjøres i brukers eget hjem - enten 
det er i omsorgsbolig eller opprinnelig bolig. 
 
Planen legger opp til en dreining fra satsning på institusjonstjeneste til hjemmetjeneste. Dette blir 
rett tjeneste til rett tid for de fleste som trenger helse – og omsorgstjenester. Å bo i egen bolig 
innbærer at bruken av boligen er regulert av Husleieloven og det må betales husleie. Det tildeles 
tjenester etter individuell vurdering og beboerne har mulighet for å være mer delaktig i 
utformingen av tjenestetilbudet. Det vil også være mulig å benytte individuelle statlige tilskudd 
som bostøtte, bruk av blåresept, mottak av tekniske hjelpemidler med mer. Det må også sikres at 
brukerne har tiltrekkelige økonomiske midler igjen for å dekke andre utgifter, når de har betalt 
for tjenestene. 
 
For å nå dette mål må det bygges opp omsorgsboliger med heldøgns bemanning, slik at beboerne 
har trygghet for at det er mulig å få bistand når de har behov for det. Sykehjem skal fortrinnsvis 
brukes til medisinsk behandling og avlastning/korttidsopphold og bare være et hjem for de som i 
liten grad kan nyttiggjøre seg å bo i egen bolig. Antallet kort/avlastningsplasser må økes, slik at 
det er ledige plasser når det er behov for det. 
 
I tråd med dette foreslås det å omgjøre ”Moveien” og Sagatun til bokollektiv. Disse 
institusjonene er i dag hjemlet i sosiallovgivningen. Lov om sosiale tjenester hjemler ikke et 



helsetilbud ut over det som kan gis i bolig. Dette innebærer ingen endringer i drift eller 
bemanningsressurs som beboerne vil merke i det daglige. Beboere som har vedtak om 
langtidsplass skal kunne velge hvilket tilbud de ønsker. Det bør søkes juridisk bistand for å sikre 
at beboernes rettsikkerhet blir ivaretatt. 
 
I dagens organisering er det ikke noe skille mellom myndighetsutøvelse og tjenesteutøvelse.  
Opprettelse av Brukerkontor for tildeling av tjenester vil kunne gi en bedre styring av ressurser 
og kontroll over at kommunen ivaretar sine lovpålagte tjenester. I tillegg vil det være en adresse 
for brukerne å henvende seg til. Det er utarbeidet egen rapport på etablering av et slikt kontor. 
 
Forslaget til den nye helse- og omsorgsplanen ble offentliggjort 19. januar 2010. Samtidig ble 
planen sendt ut på høring til arbeidstakerorganisasjonene og det er kommet inn 5 
høringsuttalelser I tillegg er det kommet innspill fra kommuneoverlege og fra en innbygger, jfr. 
vedlegg til saken. 
 
Uttalelsene kan oppsummes slik: 

• De fleste støtter opp under planutkastet og synes det er mye bra som foreslås 
• Det er kommentert at noen brukergrupper er lite nevnt i planen, mens andre har fått for 

stort fokus. 
• Fagforbundet understreker viktigheten av styrking av kompetanse og endringer i forhold 

til arbeidstidsordninger, herunder uønsket deltid 
• Spørsmål knyttet til bruk av begrepet BEON 
• Bred støtte til opprettelse av Brukerkontor 
• Legetjenesten har fått for lite fokus i planen, bl. a. i forhold til rekruttering 
• Legeforeningen mener at det planlegges for stor reduksjon av antall sykehjemsplasser 
• Fagforbundet støtter opp om en minstesats som brukere skal ha til annet livsopphold når 

offentlige tjenester er betalt for. 
 
Rådmannen synes det er bra at så mange høringsuttalelser er kommet inn. Det vil bli lagt vekt på 
disse uttalelsene når konkrete handlingsplaner skal utarbeides. Det forutsettes at ansatte 
representert ved sine tillitsvalgte er aktivt med og involvert i det videre arbeidet med 
handlingsplaner og gjennomføring av disse. 
 
Det har også vært gjennomført personalmøter på omsorgsenhetene, helse og miljø/habilitering, 
hvor planen har vært presentert og diskutert. Innbyggerne ble i tillegg invitert til presentasjon av 
planen i folkemøte den 2. februar. Presentasjonen fra disse møter har vært tilgjengelige på 
kommunens hjemmeside. Innspill fra møtene vil også bli tatt med i det videre arbeidet. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det har vært en omfattende prosess å få arbeidet fram en  plan for ”aktive helse – og 
omsorgstjenester”. Det var nødvendig å gå i dybden rent faglig og følge opp sentrale føringer. 
Lokale forhold vektlegges måtte vektlegges. Det har også vært viktig å få til en bredest mulig 
involvering i prosessen.  
 
Fauske kommune har et godt utbygd helse – og omsorgstilbud. Fauske kommune har gjennom 
flere år prioritert disse tjenestene høyt og bevilget langt flere ressurser til disse formål enn mange 
andre kommuner. Til tross for dette, oppleves det at det er et stort press på institusjonsplasser og 
for få avlastnings – og korttidsplasser. Presset oppstår fordi en har for lite utbygd hjemmetjeneste 



og for få heldøgns bemannede boliger. Tilbudet til demente er i dag ikke tilstrekkelig tilrettelagt 
for denne brukergruppen.  
 
Sykehjemmet bidrar til å skape trygge omgivelser for dem som har behov for pleie og omsorg og 
som ikke opplever stor nok trygghet i egen bolig. Men mange av de som er på sykehjem, kunne 
imidlertid ha bodd i egen tilrettelagt og tilstrekkelig bemannet bolig. Dette tilbudet mangler 
Fauske kommune i stor grad i dag. Det å ha personell i umiddelbar nærhet hele døgnet er 
begrunnelse for at mange opplever at sykehjem er det eneste trygge tilbudet når helsen svikter. Å 
ha personell i nærheten hele døgnet er også mulig, selv om en bor i bolig.  Å bo i egen bolig gir 
en større handlefrihet for den enkelte enn å bo på sykehjem.  Ved å ha heldøgns bemanning på 
omsorgsboliger kan mange få et bedre og mer individuelt tilrettelagt tilbud enn på institusjon. 
 
I dag har vi fire små enheter med tilbud til demente på sykehjem. Disse ligger spredt, slik at 
samhandling på tvers og utnyttelse av kompetanse er vanskelig. Utearealet er ikke godt 
tilrettelagt for denne brukergruppen. Det er viktig å komme raskt i gang med å kunne gi et bedre 
og styrket tilbud til demente i form av tilrettelagte boliger med uteareal. I tillegg er det 
nødvendig å styrke avlastningsmuligheter og dagplasser for de som bor hjemme sammen med 
pårørende. 
 
I dagens organisasjon er det ikke skille mellom de som forvalter tjenestene og de som utfører 
dem. Mange ansatte er koblet inn i saksbehandlingen av søknader, og det kan se ut som at 
tjenestene tildeles noe ulikt fra enhet til enhet. Opprettelse av Brukerkontor vil kunne 
profesjonalisere saksbehandlingen, styrke kompetansen og rettsikkerheten til brukerne.  
 
I omsorgstjenestene brukes det mye tid til innleie av vikarer. Dagens vikartjeneste dekker bare en 
liten del av vikarbehovet. Stryking av vikartjenesten vil sikre at både fagkompetansen og 
kontinuiteten av vikarer blir bedre. 
 
Helse – og omsorgstrappa viser både den helhet og bredde i helse – og omsorgstilbudet som må 
være tilgjengelig. Det er mangel på kapasitet i forhold til de som trenger døgnkontinuerlig 
tilsyn/pleie, men som ikke nødvendigvis har behov for døgnkontinuerlig medisinskfaglig 
behandling.  
 
Dagens løsninger med sterk satsning på at denne brukergruppa skal ha institusjonsomsorg er 
kostbar og har sine ulemper med begrensede muligheter for individuell tilpasning. Det blir 
dermed vanskelig å prioritere ressurser til andre viktige tilbud som helsefremmende tiltak og 
mulighet til å delta på sosiale og kulturelle tilbud. Å møte framtidas helse – og 
omsorgsutfordringer med mer av det samme tilbudet som vi har i dag, vil være svært 
ressurskrevende og er heller ikke det som morgendagens brukere vil etterspørre. 
 
Fauske kommune har i dag stor satsning på helse – og omsorgstjenester, men driften er 
ressurskrevende. Framtidens brukere av helse – og omsorgstjenester vil i større grad kreve et mer 
differensiert tilbud og selv å kunne velge hvilket tilbud de vil ha - enten i offentlig eller privat 
regi. Et slikt utvalg av tilbud kan best gis, dersom Fauske kommune satser på styrking av 
hjemmebasert omsorg og aktivitet i hverdagen. 
 
 
 
INNSTILLING : 

 



1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 
mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske 
kommune innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 

for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
 
 
ELD-002/10 VEDTAK-  25.02.2010 

 
Bernt Kristiansen foreslo: 
Fauske Eldreråd støtter innstilling til vedtak med følgende merknader: 
 
Fauske Eldreråd støtter Fagforbundet i at sikringsbestemmelsen i resultatmål 18 bør 
tallfestes. Resultatmål 18 er ført opp under Satsningsområde 3 (hjemmebasert omsorg), 
men en slik sikringsbestemmelse er minst like viktig for brukerne under Satsningsområde 
6 (omsorgsboliger). Det disponible beløp skal være til bruk for utgifter ut over strengt 
nødvendig livsopphold. Den enkelte bør ha noe til overs når husleie, mat og medisiner er 
betalt, for å få en verdig alderdom. Beløpets størrelse fastsettes av kommunestyret og 
reguleres i de årlige budsjetter i forhold til pris og utgiftsøkninger i samfunnet. 
 
Fauske Eldreråd er i likhet med kommunelegen i tvil om at den skisserte reduksjon av 
sykehjemsplasser er mulig. Det er først når de alternative tilbud, hjemmetjenester, 
omsorgsboliger og bokollektiver er fullt utbygget og innarbeidet, at det vil vise seg om 
det kan reduseres på sykehjemsplassene. Eldrerådet er enig i at bruk av sykehjemmet til 
langtidsopphold bør reduseres og at sykehjemsplassene må innrettes i større grad mot 
korttidsopphold, så som avlastning, rehabilitering og mottak av pasienter fra sykehus 
m.v. 
Langtidsopphold som ”pasient” på sykehjem for personer som ikke er syke, men har 
behov for omsorg og tilsyn er ikke en god løsning. 
 
Dersom det på sikt skulle vise seg at sykehjemsplasser blir overflødige, bør disse kunne 
danne grunnlag for etablering av et Distriktsmedisinsk senter (DMS). 
Fauske kommune bør arbeide aktivt for å få til et DMS. Det vil være nødvendig å 
samarbeide med nabokommuner for å få et tilstrekkelig befolkningsgrunnlag for dette. 
 
Karin Rugås foreslo: 
Fauske Eldreråd støtter innstilling til vedtak med følgende merknader: 
 
Eldrerådet ser mange positive tiltak i planen for aktive helse og omsorgstjenester. Bruker 
og tjenestekontor er et godt tiltak blant annet, men Eldrerådet etterlyser utbygging og 
drift av demensboliger i Fauske sentrum. Hva med omsorgsboliger i Sulitjelma? 
Eldrerådet viser til K-styrets enstemmige vedtak av 5. oktober 2006 om å bygge 20 nye 
institusjonsplasser i Valnesfjord til erstatning for Fauske Bygdeheim, hvor er de? 
 
Eldrerådet vil på det sterkeste advare at kommunen bygger ned institusjonsplassene da vi 
vet at det er et stort behov for disse i dag. Det vil kunne medføre en utrygghet/usikkerhet 
blant den eldre befolkningen i Fauske og det fortjener de ikke. 
 
 



Ved votering ble en enstemmig enig om følgende: 
Eldrerådet støtter rådmannens innstilling til vedtak. 
Eldrerådet er  enig om å sende begge forslagene til meknader uavkortet videre 
som et nytt punkt 4 med underpunktene  4.1 og 4.2 . 

 
ELD-002/10 ENDELIG VEDTAK-  25.02.2010 
 

1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 
mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske 
kommune innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 

for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
4. Følgende merknader fra Bernt Kristiansen/4.1 og Karin Rugås/4.2 sendes uavkortet 

til den videre politiske behandling av PLAN FOR AKTIVE HELSE - OG 
OMSORGSTJENESTER 
 
4.1  
Fauske Eldreråd støtter Fagforbundet i at sikringsbestemmelsen i resultatmål 18 bør 
tallfestes. Resultatmål 18 er ført opp under Satsningsområde 3 (hjemmebasert 
omsorg), men en slik sikringsbestemmelse er minst like viktig for brukerne under 
Satsningsområde 6 (omsorgsboliger). Det disponible beløp skal være til bruk for 
utgifter ut over strengt nødvendig livsopphold. Den enkelte bør ha noe til overs når 
husleie, mat og medisiner er betalt, for å få en verdig alderdom. Beløpets størrelse 
fastsettes av kommunestyret og reguleres i de årlige budsjetter i forhold til pris og 
utgiftsøkninger i samfunnet. 

 
FauskeEldreråd er i likhet med kommunelegen i tvil om at den skisserte reduksjon av 
sykehjemsplasser er mulig. Det er først når de alternative tilbud, hjemmetjenester, 
omsorgsboliger og bokollektiver er fullt utbygget og innarbeidet, at det vil vise seg 
om det kan reduseres på sykehjemsplassene. Eldrerådet er enig i at bruk av 
sykehjemmet til langtidsopphold bør reduseres og at sykehjemsplassene må innrettes 
i større grad mot korttidsopphold, så som avlastning, rehabilitering og mottak av 
pasienter fra sykehus m.v. 
Langtidsopphold som ”pasient” på sykehjem for personer som ikke er syke, men har 
behov for omsorg og tilsyn er ikke en god løsning. 
 
Dersom det på sikt skulle vise seg at sykehjemsplasser blir overflødige, bør disse 
kunne danne grunnlag for etablering av et Distriktsmedisinsk senter (DMS). 
Fauske kommune bør arbeide aktivt for å få til et DMS. Det vil være nødvendig å 
samarbeide med nabokommuner for å få et tilstrekkelig befolkningsgrunnlag for 
dette. 

 
4.2  
Eldrerådet ser mange positive tiltak i planen for aktive helse og omsorgstjenester. 
Bruker og tjenestekontor er egt godt tiltak blant annet, men eldrerådet etterlyser 
utbygging og drift av demensboliger i Fauske sentrum. Hva med omsorgsboliger i 
Sulitjelma? 
Eldrerådet viser til K-styrets enstemmige vedtak av 5. oktober 2006 om å bygge 20 
nye institusjonsplasser i Valnesfjord til erstatning for Fauske bygdeheim, hvor er de? 



 
Eldrerådet vil på det sterkeste advare at kommunen bygger ned institusjonsplassene 
da vi vet at det er et stort behov for disse i dag.Det vil kunne medføre en 
utrygghet/usikkerhet blant den eldre  befolkningen i Fauske og det fortjener de ikke. 

 
 
FUN-003/10 VEDTAK-  01.03.2010 

 
Innstilling enstemmig vedtatt. 

 
 
AMU-005/10 VEDTAK-  02.03.2010 

 
 Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
DRIF-014/10 VEDTAK-  03.03.2010 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Driftsutvalget er positiv til planens visjon/målsetning om at Fauske kommune skal gi et 
enda bedre tilbud innenfor helse- og omsorgstjenesten, med en dreining til mer 
hjemmebaserte tjenester, og bokollektiv med heldøgns bemanning. Driftsutvalget er også 
innforstått med at dette er en overordnet plan som skal ”stake” ut kursen for fremtidens 
utfordringer innenfor dette området. Driftsutvalget kan imidlertid ikke anbefale 
kommunestyret å fatte prinsipielle vedtak om nedbygging av institusjonsplasser før 
vesentlige avklaringer er gjort. Heri blant annet: 
- En tildelt sykehjemsplass i dag gir den enkelte bruker en lovmessig rettighet til alle 

tjenester, uavhengig av den enkeltes økonomiske inntekt/situasjon. Ved en overgang 
til mer hjemmebaserte tjenester hvor bruker skal betale for de enkelte tjenester, kan 
man da risikere at man får et klasseskille når det gjelder omsorgstjenestene mellom de 
som har en god økonomisk situasjon og de som har en mindre god. 

- Når det gjelder skissen til den fremtidige ”helse- og omsorgstrappa” så er det en ideell 
målsetting, men skissen gir ikke svar på vesentlige spørsmål. Hva inneholder de 
enkelte trappetrinn, hvor er legenes og fysioterapeutenes tilstedeværelse i de enkelte 
trappetrinn, hvordan skal avlastning i bolig, som er et meget viktig tiltak, fungere. 
Hvordan skal Fauske kommune klare å øke bemanningen innenfor de enkelte 
trappetrinn, noe som er helt nødvendig for å oppnå den ideelle målsetting. 

- I trappetrinn fremkommer det et ”trinn” som heter ”Bolig med heldøgns bemanning”. 
Hva er dette? Er det meningen at bruker skal bo i sin egen bolig og at det skal være 
heldøgns bemanning der. Neppe. Driftsutvalget oppfatter at det her menes et 
”bokollektiv med heldøgns bemanning”. Et slikt tiltak, dersom det gir bruker den 
nødvendige service og trygghet uavhengig av den enkeltes økonomiske situasjon, vil 
være bra. Det vil imidlertid være et stort økonomisk løft for kommunen å 
gjennomføre. 

- Som tidligere uttalt, planens visjon/målsetting er god, men planen tar ikke for seg og 
belyser de store økonomiske utfordringer for å gjennomføre planen. Driftsutvalget 
mener at før vedtak om å redusere antall institusjonsplasser kan fattes, så må 
forpliktende vedtak fattes når det gjelder: 

- Økonomiske og bemanningsmessige konsekvenser for gjennomføring av 
planen. 



- Helsetunets og sykehjemmets fremtidige plass. 
- Bygging av Bokollektiv med heldøgns bemanning i Valnesfjord. 
- Bygging av omsorgsboliger i Sulitjelma. 

 
Med henvisning til alle de uklarheter om ligger i planen, og de punkter som driftsutvalget 
har påpekt, så utsettes saken og returneres til rådmannen for nærmere utredning. 
 
FL’s utsettelsesforslag ble forkastet med 6 mot 3 stemmer. 
 
 
Jørn Stene (FL) fremmet eldrerådets vedtak: 
1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 
mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske kommune 
innenfor helse – og omsorgsområdet. 
2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 
for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
4. Følgende merknader fra Bernt Kristiansen/4.1 og Karin Rugås/4.2 sendes uavkortet til 
den videre politiske behandling av PLAN FOR AKTIVE HELSE - OG 
OMSORGSTJENESTER 
 
4.1  
Fauske Eldreråd støtter Fagforbundet i at sikringsbestemmelsen i resultatmål 18 bør 
tallfestes. Resultatmål 18 er ført opp under Satsningsområde 3 (hjemmebasert omsorg), 
men en slik sikringsbestemmelse er minst like viktig for brukerne under Satsningsområde 
6 (omsorgsboliger). Det disponible beløp skal være til bruk for utgifter ut over strengt 
nødvendig livsopphold. Den enkelte bør ha noe til overs når husleie, mat og medisiner er 
betalt, for å få en verdig alderdom. Beløpets størrelse fastsettes av kommunestyret og 
reguleres i de årlige budsjetter i forhold til pris og utgiftsøkninger i samfunnet. 
 
FauskeEldreråd er i likhet med kommunelegen i tvil om at den skisserte reduksjon av 
sykehjemsplasser er mulig. Det er først når de alternative tilbud, hjemmetjenester, 
omsorgsboliger og bokollektiver er fullt utbygget og innarbeidet, at det vil vise seg om 
det kan reduseres på sykehjemsplassene. Eldrerådet er enig i at bruk av sykehjemmet til 
langtidsopphold bør reduseres og at sykehjemsplassene må innrettes i større grad mot 
korttidsopphold, så som avlastning, rehabilitering og mottak av pasienter fra sykehus 
m.v. 
Langtidsopphold som ”pasient” på sykehjem for personer som ikke er syke, men har 
behov for omsorg og tilsyn er ikke en god løsning. 
 
Dersom det på sikt skulle vise seg at sykehjemsplasser blir overflødige, bør disse kunne 
danne grunnlag for etablering av et Distriktsmedisinsk senter (DMS). 
Fauske kommune bør arbeide aktivt for å få til et DMS. Det vil være nødvendig å 
samarbeide med nabokommuner for å få et tilstrekkelig befolkningsgrunnlag for dette. 
 
4.2  
Eldrerådet ser mange positive tiltak i planen for aktive helse og omsorgstjenester. Bruker 
og tjenestekontor er egt godt tiltak blant annet, men eldrerådet etterlyser utbygging og 
drift av demensboliger i Fauske sentrum. Hva med omsorgsboliger i Sulitjelma? 



Eldrerådet viser til K-styrets enstemmige vedtak av 5. oktober 2006 om å bygge 20 nye 
institusjonsplasser i Valnesfjord til erstatning for Fauske bygdeheim, hvor er de? 
 
Eldrerådet vil på det sterkeste advare at kommunen bygger ned institusjonsplassene da vi 
vet at det er et stort behov for disse i dag.Det vil kunne medføre en utrygghet/usikkerhet 
blant den eldre  befolkningen i Fauske og det fortjener de ikke. 
 
 
Innstillingen ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer avgitt for FL’s forslag. 
 
 
INNSTILLING TIL PARTSAMMENSATT UTVALG: 
1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 

mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske 
kommune innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 

for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
 
 
PART-010/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Jørn Stene, Felleslista, fremmet et utsettelsesforslag. 
Forslaget falt med 4 stemmer for og 8 stemmer mot. 
 
Arne B. Vaag fremmet på vegne av posisjonen følgende forslag til et nytt pkt 4.: 
 

Kommunestyret ber om at prinsippene i denne planen også må innarbeides i andre 
planer innen omsorgsområdet når disse skal rulleres. 

 
Ved votering ble det stemt under ett, - innstillingen samt et tilleggspunkt fra Arne. B. 
Vaag. Innstillingen med et tilleggspunkt fikk 8 stemmer. 4 stemte mot. 
 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram mot 
år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske kommune 
innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom for 

å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
4. Kommunestyret ber om at prinsippene i denne planen også må innarbeides i andre planer 

innen omsorgsområdet når disse skal rulleres. 
 

 
 
FOR-029/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Jørn Stene (FL) fremmet følgende utsettelsesforslag: 



Formannskapet er positiv til planens visjon/målsetning om at Fauske kommune skal gi et 
enda bedre tilbud innenfor helse- og omsorgstjenesten, med en dreining til mer 
hjemmebaserte tjenester, og bokollektiv med heldøgns bemanning. Formannskapet er 
også innforstått med at dette er en overordnet plan som skal ”stake” ut kursen for 
fremtidens utfordringer innenfor dette området. Formannskapet kan imidlertid ikke 
anbefale kommunestyret å fatte prinsipielle vedtak om nedbygging av institusjonsplasser 
før vesentlige avklaringer er gjort. Heri blant annet: 
En tildelt sykehjemsplass i dag gir den enkelte bruker en lovmessig rettighet til alle 
tjenester, uavhengig av den enkeltes økonomiske inntekt/situasjon. Ved en overgang til 
mer hjemmebaserte tjenester hvor bruker skal betale for de enkelte tjenester, kan man da 
risikere at man får et klasseskille når det gjelder omsorgstjenestene mellom de som har en 
god økonomisk situasjon og de som har en mindre god. 
Når det gjelder skissen til den fremtidige ”helse- og omsorgstrappa” så er det en ideell 
målsetting, men skissen gir ikke svar på vesentlige spørsmål. Hva inneholder de enkelte 
trappetrinn, hvor er legenes og fysioterapeutenes tilstedeværelse i de enkelte trappetrinn, 
hvordan skal avlastning i bolig, som er et meget viktig tiltak, fungere. Hvordan skal 
Fauske kommune klare å øke bemanningen innenfor de enkelte trappetrinn, noe som er 
helt nødvendig for å oppnå den ideelle målsetting. 
I trappetrinn fremkommer det et ”trinn” som heter ”Bolig med heldøgns bemanning”. 
Hva er dette? Er det meningen at bruker skal bo i sin egen bolig og at det skal være 
heldøgns bemanning der. Neppe. Formannskapet oppfatter at det her menes et 
”bokollektiv med heldøgns bemanning”. Et slikt tiltak, dersom det gir bruker den 
nødvendige service og trygghet uavhengig av den enkeltes økonomiske situasjon, vil 
være bra. Det vil imidlertid være et stort økonomisk løft for kommunen å gjennomføre. 
Som tidligere uttalt, planens visjon/målsetting er god, men planen tar ikke for seg og 
belyser de store økonomiske utfordringer for å gjennomføre planen. Formannskapet 
mener at før vedtak om å redusere antall institusjonsplasser kan fattes, så må forpliktende 
vedtak fattes når det gjelder: 
Økonomiske og bemanningsmessige konsekvenser for gjennomføring av planen. 
Helsetunets og sykehjemmets fremtidige plass. 
Bygging av Bokollektiv med heldøgns bemanning i Valnesfjord. 
Bygging av omsorgsboliger i Sulitjelma. 
 
Med henvisning til alle de uklarheter om ligger i planen, og de punkter som 
formannskapet har påpekt, så utsettes saken og returneres til rådmannen for nærmere 
utredning. 
 
Utsettelsesforslaget ble forkastet med 5 mot 4 stemmer. 
 
 
Partsammensatt utvalgs innstilling ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 

mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske 
kommune innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 

for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  



4. Kommunestyret ber om at prinsippene i denne planen også må innarbeides i andre 
planer innen omsorgsområdet når disse skal rulleres. 

 
 
KOM-022/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Nils Christian Steinbakk (FL) fremmet følgende utsettelsesforslag: 
Kommunestyret er positiv til planens visjon/målsetning om at Fauske kommune skal gi et 
enda bedre tilbud innenfor helse- og omsorgstjenesten, med en dreining til mer 
hjemmebaserte tjenester, og bokollektiv med heldøgns bemanning. Kommunestyret er 
også innforstått med at dette er en overordnet plan som skal ”stake” ut kursen for 
fremtidens utfordringer innenfor dette området. Kommunestyret kan imidlertid ikke 
anbefale kommunestyret å fatte prinsipielle vedtak om nedbygging av institusjonsplasser 
før vesentlige avklaringer er gjort. Heri blant annet: 
En tildelt sykehjemsplass i dag gir den enkelte bruker en lovmessig rettighet til alle 
tjenester, uavhengig av den enkeltes økonomiske inntekt/situasjon. Ved en overgang til 
mer hjemmebaserte tjenester hvor bruker skal betale for de enkelte tjenester, kan man da 
risikere at man får et klasseskille når det gjelder omsorgstjenestene mellom de som har en 
god økonomisk situasjon og de som har en mindre god. 
Når det gjelder skissen til den fremtidige ”helse- og omsorgstrappa” så er det en ideell 
målsetting, men skissen gir ikke svar på vesentlige spørsmål. Hva inneholder de enkelte 
trappetrinn, hvor er legenes og fysioterapeutenes tilstedeværelse i de enkelte trappetrinn, 
hvordan skal avlastning i bolig, som er et meget viktig tiltak, fungere. Hvordan skal 
Fauske kommune klare å øke bemanningen innenfor de enkelte trappetrinn, noe som er 
helt nødvendig for å oppnå den ideelle målsetting. 
I trappetrinn fremkommer det et ”trinn” som heter ”Bolig med heldøgns bemanning”. 
Hva er dette? Er det meningen at bruker skal bo i sin egen bolig og at det skal være 
heldøgns bemanning der. Neppe. Kommunestyret oppfatter at det her menes et 
”bokollektiv med heldøgns bemanning”. Et slikt tiltak, dersom det gir bruker den 
nødvendige service og trygghet uavhengig av den enkeltes økonomiske situasjon, vil 
være bra. Det vil imidlertid være et stort økonomisk løft for kommunen å gjennomføre. 
Som tidligere uttalt, planens visjon/målsetting er god, men planen tar ikke for seg og 
belyser de store økonomiske utfordringer for å gjennomføre planen. Kommunestyret 
mener at før vedtak om å redusere antall institusjonsplasser kan fattes, så må forpliktende 
vedtak fattes når det gjelder: 
Økonomiske og bemanningsmessige konsekvenser for gjennomføring av planen. 

• Helsetunets og sykehjemmets fremtidige plass. 
• Bygging av Bokollektiv med heldøgns bemanning i Valnesfjord. 
• Bygging av omsorgsboliger i Sulitjelma. 

 
Med henvisning til alle de uklarheter om ligger i planen, og de punkter som 
kommunestyret har påpekt, så utsettes saken og returneres til rådmannen for nærmere 
utredning. 
 
FL’s utsettelsesforslaget ble forkastet med 22 mot 8 stemmer. 
 
 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 23 mot 8 stemmer. 
 
VEDTAK: 



1. Fauske kommunestyre vedtar at plan for ” Aktive helse – og omsorgstjenester fram 
mot år 2020 ” med tilhørende satsningsområder skal være førende for Fauske 
kommune innenfor helse – og omsorgsområdet. 

2. Beskrevne tiltak og endringer skal gjennomføres i løpet av en 4- årsperiode. 
3. Kommunestyret ønsker å opprette en stilling som ”omstillingsleder” i samme tidsrom 

for å sikre at gjennomføringen blir vellykket.  
4. Kommunestyret ber om at prinsippene i denne planen også må innarbeides i andre 

planer innen omsorgsområdet når disse skal rulleres. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder helse til videre forføyning    
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ADMINISTRATIV STRUKTUR 
 
Vedlegg: PART-sak 26/09 

Høringsdokument administrativ struktur 
Høringsuttalelser 
Prosjektrapport organisering stab-støtte 

 
 
Sammendrag: 
 
Någjeldende administrative struktur ble innført 1. oktober 2003 etter vedtak i Kommunestyret i 
sak 61/02, Administrativ omorganisering, 20.06.02. 
Etter anmodning fra Partssammensatt utvalg høsten 08 gjennomførte rådmann  -  med bistand fra 
UtviklingsParter (UPK)  -  en evaluering som ble presentert for utvalget i sak 26/09, 19. 
september 2009. Jfr. Vedlegg. 
 
Der ba rådmann om styringssignaler for det videre arbeidet. 
Rådmann mente en bør bygge videre på prinsippene i flat struktur, - komme fram til en 
modifisert modell -, der ansvar og myndighet i enhetene i prinsippet skal være som i dag,  -  samt 
følge følgende føringer for det videre arbeidet: 
 

• De kommunale tjenestene må gjennomgås mht til omfang, kvalitet og kostnad. Det vil være en forutsetning 

for at enhetene skal bli styrt gjennom avtaler om ressurser, tjenesteomfang og kvalitet, herunder innføring 

av balansert målstyring. En må sikre at enhetene har nok kompetanse og kapasitet på økonomi og andre 

viktige ledelsesoppgaver.  

• Antall enheter bør reduseres. En må se på enhetsstrukturen, spesielt på skole/barnehage og pleie/omsorg.  

o unngå alt for små enheter  

o få bedre styring av tjenesteområder som ligger nært opp til hverandre faglig og/eller geografisk 

• Hver enkelt ansatt skal føle seg ivaretatt av en overordnet. Det kan feks  

o bygges opp interne ledelsesstrukturer i de største enhetene 

o et antall ”arbeidsledere” for naturlig avgrensede arbeidsområder med ansvar for den daglige 
styringen av arbeidet innen sitt område. 

• Det må etableres strukturer og rutiner som ”tetter hullene” i dagens struktur og praksis. En bør vurdere 

om en skal ha 

o tre kommunalsjefer og/eller 

o en operativ leder på skole 
o en operativ leder på pleie/omsorg 



som skal kunne jobbe med utvikling i forhold til spesifikke fagområder og være rådgivere opp mot 

rådmann og faglige koordinatorer mellom aktuelle enheter.  

 
Partssammensatt utvalg vedtok følgende i sak 26/09: 

1. Partssammensatt utvalg tar evaluering av administrativ struktur til orientering og ber rådmannen arbeide 

videre med de anbefalte tiltak og endringsforslag som fremkommer i evalueringsrapporten. 

2. De to kommunalsjefsstillingene lyses ut snarest, senest 1. oktober 2009 

3. Forslag til ny administrativ struktur legges fram til behandling i Kommunestyret innen 1. mars 2010 med 

ikrafttredelse fortløpende og senest innen 1. Januar 2011. 

 
I henhold til pkt 2 ble det rekruttert to kommunalsjefer som tiltråtte pr. 01.01.2010. 
 
I henhold til pkt 1 har rådmann hatt en rekke møter i SO (SO/samarbeidsorganet mellom 
rådmann og de hovedtillitsvalgte og hovedvernombudet) for å komme fram til vedlagte 
høringsdokument til ny administrativ struktur. Det har vært en god prosess med reell 
medinnflytelse, medbestemmelse og god involvering både i og på tvers av enhetene. 
 
19.01.2010 ble høringsdokumentet sendt aktuelle instanser, -  som arbeidstakerorganisasjoner og 
samarbeidsutvalgene (SU) ved de ulike skoler/barnehager,  -   for uttalelse. Jfr. Vedlegg. 
Ved svarfristens utløp 12.02.2010 var det kommet uttalelser fra 5 
arbeidstakerorganisasjoner/klubber samt fra 6 SU-er. Jfr. Vedlegg. 
 
 
Høringsdokumentet er å betrakte som en overordnet strategisk plan. Her fremkommer 
prinsippene for hvordan den administrative struktur bør være. 
Dokumentet konkretiserer enhetsstrukturen og begrunner inndelingene. Den videre detaljering 
og konkretisering i og mellom enhetene må foretas når prinsippene er vedtatt. 
 
Det har vært svært viktig for rådmann å komme fram til en struktur der den enkelte personalleder 
ikke bør forholde seg direkte til mer enn ca. 25 ansatte. Den enkelte ansatte skal derigjennom få 
oppleve nærhet, tilhørighet og mulighet for å kommunisere jevnlig med sin leder og føle seg 
”sett og hørt i sitt daglige virke”. Jfr. Høringsuttalelser. Det høye sykefraværet må reduseres, - 
gjennom foreslåtte modell vil nærmeste overordnete mye lettere kunne ta fatt i 
fraværsproblematikken, forebygge fravær mv.  
 
Dette betyr videre at lederbegrepet må nyanseres, det vil si at det anbefales 13 enhetsledere, men 
det vil være langt flere som vil ha personalansvarsoppgaver. 
UPK foreslo i evalueringsrapporten: 

• et antall ”arbeidsledere” for naturlig avgrensede arbeidsområder 

• med ansvar for den daglige styringen av arbeidet innen sitt område 

• herunder daglig økonomistyring 

• medarbeidersamtaler  

Det er særdeles viktig for rådmann å få fram at antall ansatte pr leder generelt -  og i 
pleie/omsorg spesielt  - må reduseres. I dagens struktur opereres det med opptil 80 ansatte pr. 
leder. 
 
Videre i høringsdokumentet konkretiseres skillet mellom strategisk og operativ ledelse. 
Strategisk ledelse skal ha hovedfokus på overordnete og langsiktige utfordringer for kommunen. 
Disse er i hovedsak rådmannens ansvar.   
Operativ ledelse skal ha hovedfokus på den daglige driften og tjenesteytingen i enhetene. Disse 
er i hovedsak enhetsleders ansvar.   



 
For å styrke den strategiske ledelsen vil kommunalsjefene få et hovedansvar for overordnet og 
strategisk ledelse på hvert sitt av de to områdene 

• Styrings- og resultatoppfølging – herunder balansert målstyring 
• Utvikling av organisasjonen – herunder ledelses- og kompetanseutvikling 

For å styrke den operative og faglige ledelsen og sikre samordning av like tjenesteområder må  
• antall enheter reduseres 

 
Videre blir det viktig at: 

• enhetslederne får større ansvar for og myndighet til å avgjøre løpende og driftspregete 
fag-, økonomi- og personalsaker innenfor sitt område 

• det alt vesentlige av den myndigheten som kommunestyret delegerer til rådmannen når 
det gjelder løpende og driftspregete saker, videredelegeres til enhetslederne 

 
Dette forutsetter en styrking av HR-ledelse, - gjelder interne ledelsesstrukturer og kapasitet 
spesielt i de største enhetene, - en må få en synlig ledelse. Det må sikres en god stab/støtte-
tjeneste i og/eller på tvers av enheter, -  dette gjelder spesielt for skole/barnehage og 
pleie/omsorg.  
 
Videre trengs en styrking av enhetenes økonomistyring og kostnadskontroll. 
 
Evalueringsrapporten sa videre at rådmannen i tillegg til kommunalsjefer må få styrket 
kompetanse og ressurser i staben på områdene overordnet økonomistyring, arbeidsgiverpolitikk 
og lokalsamfunnsutvikling. Dette for å sikre at både operativ og strategisk ledelse har 
tilgjengelige støttefunksjoner både på økonomistyring, personalforvaltning og andre 
administrative oppgaver.   
 

Som det fremkommer i høringsdokumentet ville rådmannen før saksframlegg til K-styret 
gjennomføre et prosjekt i forhold til organisering av stab/støtte-tjenesten. Det har vært bred 
deltakelse både fra brukere (enhetsledere), tillitsvalgt og ansatte. Videre har det vært fortløpende 
orientering og drøfting med de aktuelle mellom møtene i prosjektgruppa og endelig i samlet 
møte med alle ansatte. Jfr. Vedlagte rapport. 
 
Videre viser rådmann til vedlagte høringsuttalelser. 
Oppsummert: 
Fra Arbeidstakerorganisasjonene fremkommer generell bred støtte til prinsippene i rådmannen 
forslag. De er fornøyde med prosess og involvering og forventer at de tas med på samme måte i 
det videre arbeidet når nærmere konkretisering og detaljering skal foretas. 

o Det blir en styrket strategisk ledelse  
• helhet, lang sikt, overordnet 

o Det blir generelt bedre samordning av like/beslektede tjenester  
• Styrket operativ/faglig ledelse  
• Bedre ressursstyring, faglig utvikling 
• Ikke ”vanntette skott”  
• Brukerorientert  

o Den enkelte ansatte vil få kort vei til sin nærmeste leder 
o Den enkelte leder vil nå alle sine ansatte i hverdagen. 



Fra de ulike SU (samarbeidsutvalg i skoler og barnehager) fremkommer forskjellige 
synspunkter. 

o Kosmo og Valnesfjord oppvekssentres SU`er  har nesten likelydende konklusjoner. De 
ønsker å beholde dagens administrative struktur der beslutninger tas nært bruker. 

o De øvrige SU`er støtter rådmannens forslag, men er tydelig på at en må sikre tilstrekkelig 
stedlig ledelse og ressurser. 

Med bakgrunn i ovenstående og prinsippene som fremkommer i høringsdokument mv er 
rådmann av den formening at kommunestyret bør gi sin tilslutning til prinsippene i foreslåtte nye 
administrative struktur. Forslaget er tuftet på at en skal få en godt ledet organisasjon som skal 
serve både politisk ledelse og enhetene. Videre er forslaget basert på gode faglige, økonomiske 
og personell-messige vurderinger, - hele tiden med tanke på å gi et best mulig tjenestetilbud til 
Fauske kommunes befolkning. 
 
Rådmann legger fram sak vedrørende plan for aktive helse- og omsorgstjenester i Fauske fram 
mot år 2020 parallelt med forslag til ny administrativ struktur. 
Det betyr omfattende endringsarbeid i hele organisasjonen. 
 
Rådmann vil i det videre arbeidet fortsatt involvere de aktuelle parter og sørge for god 
medinnflytelse og medbestemmelse i hht gjeldende avtaler, lover og retningslinjer. 
 
Mht ny struktur skal en rekke forhold planlegges og gjennomføres grundig, bla:  

• En skal foreta en konkretisering og detaljering i og mellom enheter ut fra foreslåtte 
prinsipper. 

• En skal foreta endringer i tilsettingsforhold med forutgående gode prosesser 
• En skal se på mulige fysiske samlokaliseringer  
• En skal kartlegge kompetansebehovet 
• En skal se på ulike personalpolitiske forhold 
• En skal endre inndeling av verneområder 
• En skal se på delegasjon 

 
For at dette skal bli kvalitativt best mulig  - både praktisk, faglig, økonomisk og personellmessig 
- mener rådmann at en skal sette av realistisk tid. 
 
INNSTILLING : 
 

1. Kommunestyret slutter seg til prinsippene i forslag til ny administrativ 
organisasjonsstruktur og ber rådmannen sette i gang nødvendige prosesser for nærmere 
konkretisering. 
 

2. Kommunestyret forutsetter at en endelig plan for gjennomføring presenteres for AMU 
24.11.10,  - for Partsammensatt utvalg/formannskap 29.11.10 og for Kommunestyret den 
14.12.10. I planen skal fremkomme at endelig implementering av ny struktur vil være 
gjennomført innen medio 2011. 

 
 
AMU-006/10 VEDTAK-  02.03.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 



 
 
PART-011/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Jørn Stene fremmet følgende utsettelsesforslag på vegne av Felleslista og SV: 
 

Saken utsettes og returneres rådmannen for utredning vedrørende det økonomiske 
aspekt ved å gjeninnføre en 3-nivå administrativ struktur i kommunen igjen.  

 
Forslaget falt med 4 stemmer for og 8 stemmer mot. 
 
Ved endelig votering ble følgende innstilling vedtatt med 8 mot 4 stemmer 
 
INNSTILLING TIL FORMANNSKAPET: 

1. Kommunestyret slutter seg til prinsippene i forslag til ny administrativ 
organisasjonsstruktur og ber rådmannen sette i gang nødvendige prosesser for nærmere 
konkretisering. 
 

2. Kommunestyret forutsetter at en endelig plan for gjennomføring presenteres for AMU 
24.11.10,  - for Partsammensatt utvalg/formannskap 29.11.10 og for Kommunestyret den 
14.12.10. I planen skal fremkomme at endelig implementering av ny struktur vil være 
gjennomført innen medio 2011. 

 
 
FOR-024/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Jørn Stene (FL) fremmet på vegne av FL og SV følgende utsettelsesforslag: 
Saken utsettes og returneres rådmannen for utredning vedrørende det økonomiske aspekt 
ved å gjeninnføre en 3-nivå administrativ struktur i kommunen igjen.  
 
FL/SV’s utsettelsesforslag ble forkastet med 5 mot 4 stemmer. 
 
 
Partsammensatt utvalgs innstilling ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Kommunestyret slutter seg til prinsippene i forslag til ny administrativ 

organisasjonsstruktur og ber rådmannen sette i gang nødvendige prosesser for 
nærmere konkretisering. 
 

2. Kommunestyret forutsetter at en endelig plan for gjennomføring presenteres for AMU 
24.11.10,  - for Partsammensatt utvalg/formannskap 29.11.10 og for Kommunestyret 
den 14.12.10. I planen skal fremkomme at endelig implementering av ny struktur vil 
være gjennomført innen medio 2011. 

 
 
KOM-023/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Jørn Stene (FL) fremmet på vegne av FL og SV følgende utsettelsesforslag: 



Saken utsettes og returneres rådmannen for utredning vedrørende det økonomiske aspekt 
ved å gjeninnføre en 3-nivå administrativ struktur i kommunen igjen.  
 
FL/SV’s utsettelsesforslag ble forkastet med 23 mot 8 stemmer. 
 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 24 mot 7 stemmer. 
 
VEDTAK: 
1. Kommunestyret slutter seg til prinsippene i forslag til ny administrativ 

organisasjonsstruktur og ber rådmannen sette i gang nødvendige prosesser for 
nærmere konkretisering. 
 

2. Kommunestyret forutsetter at en endelig plan for gjennomføring presenteres for AMU 
24.11.10,  - for Partsammensatt utvalg/formannskap 29.11.10 og for Kommunestyret 
den 14.12.10. I planen skal fremkomme at endelig implementering av ny struktur vil 
være gjennomført innen medio 2011. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Personalsjef til videre forføyning    
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SÆRUTSKRIFT FRA KONTROLLUTVALGET SAK 02/10 - 
FORVALTNINGSREVISJONSRAPPORT SYKEFRAVÆR FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg: 1. Særutskrift Fauske kontrollutvalgs sak 02/10 

2. Saksutredning sak 02/10 
3. Forvaltningsrevisjonsrapport fra Salten Kommunerevisjon 

 
Sammendrag: 
 
Det vises til kontrollutvalgets sak 02/10. 
 
INNSTILLING FRA KONTROLLUTVAL.GET: 

 
1. Forvaltningsrevisjonsrapporten Sykefravær og forebyggende HMS-arbeid er forelagt 

kommunestyret i Fauske og tas til etterretning.  
2. Kommunestyret er tilfreds med at kommunen har tilfredsstillende rutiner og tiltak for 

å forebygge og redusere sykefraværet. 
3. Administrasjonen bes merke seg revisors anbefalinger.  
4. Kommunestyret vil trekke frem og påpeke følgende forhold for videre oppfølgning 

fra administrasjonen: 
• Iverksettelse i enhetene av vedtatte rutiner og tiltak,  
• særlig styrking av dialogen med den sykemeldte for vurdering av 

tilrettelegging av arbeidsplass. 
• I det kommende arbeid med omorganisering av kommunen må det vurderes 

konkret hvordan organisasjonen skal ivareta a) oppfølgning av sykemeldte og 
b) HMS-arbeid.  

 
 
KOM-024/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
1. Forvaltningsrevisjonsrapporten Sykefravær og forebyggende HMS-arbeid er forelagt 

kommunestyret i Fauske og tas til orientering.  
 
FRP’s forslag pkt. 1 ble vedtatt med 23 mot 8 stemmer avgitt for innstillingens pkt. 1. 
Innstillingens pkt. 2, 3 og 4 ble enstemmig vedtatt. 
 
 



VEDTAK: 
1. Forvaltningsrevisjonsrapporten Sykefravær og forebyggende HMS-arbeid er forelagt 

kommunestyret i Fauske og tas til orientering.  
2. Kommunestyret er tilfreds med at kommunen har tilfredsstillende rutiner og tiltak for 

å forebygge og redusere sykefraværet. 
3. Administrasjonen bes merke seg revisors anbefalinger.  
4. Kommunestyret vil trekke frem og påpeke følgende forhold for videre oppfølgning 

fra administrasjonen: 
• Iverksettelse i enhetene av vedtatte rutiner og tiltak,  
• særlig styrking av dialogen med den sykemeldte for vurdering av 

tilrettelegging av arbeidsplass. 
• I det kommende arbeid med omorganisering av kommunen må det vurderes 

konkret hvordan organisasjonen skal ivareta a) oppfølgning av sykemeldte og 
b) HMS-arbeid.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kontrollutvalget    
Rådmannen    
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ANSKAFFELSE AV NY LØYPEPREPARERINGSMASKIN - SULITJELMA  
 
Vedlegg: - Søknad fra IL Malm 

- Tilbud til IL Malm fra Owren as på ny maskin 
 
Sammendrag: 
 
Fauske kommune har mottatt en søknad fra IL Malm om støtte til kjøp av tråkkemaskin til 
preparering av skiløyper i Sulitjelma. I søknaden blir det framhevet at Sulitjelma er en viktig 
destinasjon for vinteraktivitet. Området brukes også mye av de aktive innen langrennsmiljøet i 
Salten, spesielt på forvinteren før snøen kommer i lavlandet. Ny maskin vil basert på tilbud som 
IL Malm har innhentet på en aktuell maskin, koste ca. kr. 1460 000.- 
 
Saksopplysninger: 
 
Alternativer  
Løypepreparering med  skuter  
Bruk av skuter til løypepreparering tilfredsstiller ikke et godt arbeidsmiljø og snø- og 
værforholdene i fjellet gjør at det  blir for uforutsigbart. 
For å skape stabile skiløyper i fjellet og tilfredsstillende arbeidsmiljø bør preparering utføres med  
løypemaskin. 
 
Løypepreparering med dagens maskin  
Nåværende løypeprepareringsmaskin Iller TDI maskin eies av IL Malm og ble anskaffet i 1998. 
Maskinen er finansiert av Fauske kommune. Det har vært mange feil på maskinen, med mange 
reparasjoner og lange opphold i løypeprepareringa, som igjen har ført til mange klager. 
Maskinen er i dag ubrukbar til løypepreparering. En reparasjon av maskinen antas å ha en stor 
kostnad.  
 
Il Malm kjøper ny maskin  
Dagens maskin eies av Il Malm og det har hatt fordeler og ulemper.  
Fordelen når idrettslaget eier maskinen er at det tas et større lokalt ansvar for maskinen. Il Malm 
har bygd garasje og utført reparasjoner av maskinen. Malm har også utført en del av 
prepareringa.  
Ulempen er at kommunen ikke har full styringsrett, spesielt vedrørende garantier og 
reklamasjon.  
 
I søknaden fra Il Malm forutsettes at det innvilges tilskudd fra Fauske kommune på 



ca. kr. 1 060 000.-. I tillegg er det gitt tilsagn om årlige tilskudd i 4 år med til sammen kr 
400.000,- fra SKS og Fauske Lysverk.  
 
Malm vil ikke få kompensert merverdiavgiften, noe som Fauske kommune vil få kompensert 
hvis kommunen kjøper maskinen. Lag og foreninger må følge  Lov om offentlige anskaffelser 
når Fauske kommune eier  ansvaret for drift av løypetraseene.  
 
Finansieringsplan  
Finansiering Beløp 
Fauske lysverk – tilskudd til Il Malm Kr. 200 000.- 
SKS – tilskudd IL Malm Kr. 200 000.- 
Fauske kommune – tilskudd Il Malm Kr. 1 060 000.- 
Salgsverdi – dagens maskin(oppnådd salgssum kommer til fratrekk på 
tilskudd til Fauske kommune ) 

Kr. 100 000.- 

Tilskuddene fra SKS og Fauske Lysverk vil utbetales over 4 år. 
 
Fauske kommune kjøper ny maskin 
Fauske kommune har til nå dekket  utgifter vedrørende skiløypene i Sulitjelma, herunder  
drifts- og vedlikeholdskostnadene vedrørende maskinen, og lønnskostnadene til kjørere av 
maskinen.  
Ved et eventuelt kjøp av ny maskin vil kommunen være den største bidragsyteren på 
finansieringssida. Fauske kommune vil få kompensert merverdiavgiften ved kjøp av maskinen 
som vil utgjøre ca. kr.290 000.- basert på foreliggende tilbud. 
 
Et kommunalt kjøp må følge reglene i forskrifter om offentlige anskaffelser og innkjøpsverdien 
må antas å bli så høy at innkjøpet må kunngjøres i Doffin nasjonalt.  
 
Finansieringsplan 
Finansiering Beløp 
Fauske lysverk - tilskudd Kr. 200 000.- 
SKS – tilskudd Kr. 200 000.- 
Finansiering – Fauske kommune Kr. 770 000.- 
Mva – Fauske kommune Kr. 290 000.- 
Salgsverdi – dagens maskin(oppnådd salgssum kommer til fratrekk på 
Fauske kommune sitt beløp) 

Kr. 100 000.- 

Tilskuddene fra SKS og Fauske lysverk gis over 4 år og må derfor mellomfinansieres 
 
Finansiering 
Ny maskin vil ha en antatt kostnad på ca. kr. 1 460 000.-  inkl. mva.  
Malm har fått tilsagn på  kr. 200 000.- fra SKS og kr. 200 000- fra Fauske lysverk til anskaffelse 
av ny maskin. Vilkårene for at Fauske lysverk og SKS gir disse tilskuddene er: 

• Fauske kommune finansierer resten av kostnaden som anslås  til kr. 1 060 000 inkl. mva.  
• Tilskuddene betales ut over 4 år med kr. 100 000.- pr.år. 
• Maskinen lokaliseres i Sulitjelma og brukes til å preparere skiløypene i 

Sulitjelmaområdet. 
 
Fauske kommune vil i tillegg ha følgende vilkår for eventuelt å bidra i finansieringen: 

• Malm sin garasje ved ”Skihytta” disponeres vederlagsfritt til bruk for 
løypeprepareringsmaskinen  

• En eventuell salgssum fra dagens maskin kommer til fratrekk på kommunens beløp i 
finansieringsplanen. 



• Il Malm bidrar med kr. 400 000.- over 4 år med kr. 100 000.- pr.år. 
Det utarbeides en egen avtale mellom Il Malm, SKS, Fauske Lysverk og Fauske kommune hvor 
disse ovenstående punktene blir nedfelt. 
 
Plan for drift og kostnader  
Dagens maskin blir drevet over kommunens driftsbudsjett og driftsutgiftene til ny maskin basert 
på regnskapstall utgjør  pr. år ca.  kr. 80 000 i lønnsutgifter, service ca. kr. 20 000.- og 
drivstofforbruk på kr. 5 -10 000 pr. år . 
En samlet årlig kostnad på kr. 110 000 kr.-.  som dekkes over kommunens driftsbudsjett.  
 
 
Løypekjøringsplan for Sulitjelma har til nå vært gjennomført hovedsakelig på følgende måte: 

• Bestillingskjøring på forvinteren før  årsskiftet. D.v.s. aktive løpere som melder inn 
behov for trening eller treningssamlinger får kjørt opp løyper til bestemte tidspunkt.  

• Etter  årsskiftet blir det i tillegg kjørt til helgene og i februar også på ukedager.  
• I påsken blir det kjørt etter behov på de dagene det er tillatt. 

 Ved innkjøp av ny maskin vil et utvidet tilbud bli gjennomført  i samarbeid med Il Malm.  
 
Rådmannen viser også til den store satsingen som nå gjøres i forhold til å utvikle et godt og bredt 
vintersportstilbud i Sulitjelma.  
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Behovet for ny maskin for å preparere skiløyper i Sulitjelmaområdet er tilstede.  
Sulitjelma er og blir et viktig område for vinteraktivitet. I dag gjøres det store investeringer i 
Sulitjelma fjellandsby. Å sikre et tilbud også innen langrenn vil gjøre tilbud innen vinteraktivitet 
mer komplett. Snøforholdene i høyden/ fjellet er mye mer sikre og på forvinteren er som regel   
Sulitjelmaområdet eneste plassen med forutsigbare snøforhold. 
Løypepreparering i fjellet bør foregå med løypemaskin.  
Hvis det blir aktuelt med anskaffelse av ny maskin hvor Fauske kommune finansierer en 
overveiende del ved anskaffelsen og betaler drifts- og vedlikeholdskostnadene, så bør maskinen 
eies av Fauske kommune.  
Finansieringa kan skje ved bruk av midler avsatt til ubundet investeringsfond. 
Velges alternativet at Il Malm foretar anskaffelsen vil et kommunalt tilskudd måtte dekkes over 
driftsbudsjettet. 
 
Framdrift ved eventuell anskaffelse av maskin: 

• Finansiering klar i medio mars 
• Legges ut på Doffin før påske – 3 ukers bekjentgjøring 
• Vurdere/anta tilbud april/mai 
• Eventuell bestilling/ kontraktsinngåelse i juni med levering august/september med 

påfølgende opplæring i bruk av maskinen. 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommune kjøper ny løypemaskin med en kostnadsramme på inntil                   

kr. 1 500 000.- 



2. Det forutsettes et tilskudd på kr. 400 000.- fra Il Malm som utbetales med like store 
årlige beløp over 4 år. Salgssummen på nåværende maskin blir fratrukket 
kommunens bevilgning. 

3. Kjøpesummen inkl. forskottering av tilskudd fra IL Malm dekkes av avsetning 
ubundne investeringsfond. 

 

 
FOR-028/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo nytt pkt. 4 på vegne av posisjonen: 
4. Tilskuddet fra IL Malm tilbakeføres investeringsfondet i sin helhet. 
 
Innstillingen med posisjonens pkt. 4 ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Fauske kommune kjøper ny løypemaskin med en kostnadsramme på inntil                   

kr. 1 500 000.- 
2. Det forutsettes et tilskudd på kr. 400 000.- fra Il Malm som utbetales med like store 

årlige beløp over 4 år. Salgssummen på nåværende maskin blir fratrukket 
kommunens bevilgning. 

3. Kjøpesummen inkl. forskottering av tilskudd fra IL Malm dekkes av avsetning 
ubundne investeringsfond. 

4. Tilskuddet fra IL Malm tilbakeføres investeringsfondet i sin helhet. 
 
 
KOM-025/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Fauske kommune kjøper ny løypemaskin med en kostnadsramme på inntil                   

kr. 1 500 000.- 
2. Det forutsettes et tilskudd på kr. 400 000.- fra Il Malm som utbetales med like store 

årlige beløp over 4 år. Salgssummen på nåværende maskin blir fratrukket 
kommunens bevilgning. 

3. Kjøpesummen inkl. forskottering av tilskudd fra IL Malm dekkes av avsetning 
ubundne investeringsfond. 

4. Tilskuddet fra IL Malm tilbakeføres investeringsfondet i sin helhet. 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder bygg/eiendom/idrett til videre forføyning   
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BOSETTING AV FLYKTNINGER I 2010  
 
Vedlegg: Anmodning fra IMDI 
 
Sammendrag: 
 
Fauske Kommune har siden tidlig på 1990 tallet inngått avtaler med UDI, senere IMDI, om årlig 
bosetting av 18 nye flyktninger per år + eventuelle familiegjenforeninger. Disse sakene er oppe 
til behandling i første kommunestyremøte etter kommunevalget og gjøres for kommende 4-års 
periode.  
Gjeldende avtale går til 2011. På grunn av at langt flere skal bosettes i Norge i kommende år, ber 
nå IMDI kommunene om å øke det årlige bosettingstallet. Anmodning går også ut til tidligere 
bosettingskommuner og til nye som ikke har bosatt til nå. 
Fauske kommune er bedt om å bosette 30 nye i 2010. Av disse ønsker IMDI at 10 skal være 
enslige mindreårige flyktninger. 
 
Saksopplysninger: 
 
Til dags dato har et årlig mottak av 18 nye flyktninger gått greit. Flyktningetjenesten disponerer i 
dag i alt 25 egne boenheter fordelt på eneboliger, leiligheter i borettslag og 1 firemannsbolig. I 
tillegg leier vi per i dag 7  boenheter hos private (4 eneboliger og 3 leiligheter samt et hybelhus 
med i alt 10 hybler. Behovet for å supplere med boliger fra det åpne, private markedet, har økt 
noe de senere år da flyktningene i snitt blir boende lengre tid på Fauske enn for noen år siden. 
Dette skyldes i hovedsak to forhold: innføring av introduksjonsprogram i 2004 og at flere 
begynner på videregående utdanning og/eller begynner i arbeid etter endt program. 
En økning av bosettingstallet til 30 nye, vil først og fremst by på en boligmessig utfordring. De 
siste 4 år har kommunen bosatt 101 personer (nye + familiegjenforeninger). I samme periode har 
87 personer flyttet fra kommunen, noe som gir en nettoøkning på 14 personer. Da er ikke barn av 
flyktninger født i kommunen medregnet. Det gir en noe større nettoøkning. 
I 2009 bosatte vi 19 nye samt 5 på familiegjenforening. 19 personer flyttet fra kommunen. Per 
dato har vi ledig kapasitet kun i hybelhuset. I løpet av våren blir en 4-roms leilighet ledig samt en 
3-roms så langt vi har oversikt. Mot slutten av året skal etter planen de 4 leilighetene i Myrveien 
13 som ble skadet i brann, være klare for innflytting. Det samme gjelder Røsslyngveien 8C. 
 
Saksbehandlers vurdering: 



Bosetting av flyktninger og hvor mange, er det opp til de folkevalgte å bestemme. Rådmannen 
vil i denne sammenhengen peke på de viktigste faktorene som har betydning for at kommunen 
skal være mottakskommune for flyktninger. 
 
 
Boliger 
Boligsituasjonen per i dag og utlånsmarkedet på Fauske, tilsier at vi for 2010 ikke øker 
bosettingen ut over de 18 kommunestyret har vedtatt for denne perioden. Med flere boliger 
tilgjengelig, ligger forholdene til rette for å øke bosettingstallet noe. 
 
Andre tjenester 
 Fauske kommune er en god kommune for flyktninger å bli bosatt i. Kommunens størrelse, gode 
tilbud for barn: barnehageplasser, skoleverk, fritidstilbud, er momenter flyktninger selv nevner 
som positive. En styrking av arbeidslinja innenfor introduksjonsprogrammet, vil kunne være med 
å øke flyktningenes muligheter på arbeidsmarkedet. På plussiden må også nevnes et godt 
videregående skoletilbud som stadig flere flyktninger ser verdien av- og kvalifiserer seg for. 
 
Samarbeidsparter 
De siste årene har vi brukt betydelige ressurser i å følge opp personer med særskilte behov, det 
være seg fysiske som psykiske. Videre bruker vi ekstra ressurser til ansettelser av 
morsmålslærere og assistenter i skole og barnehage. 
Flyktningetjenesten har samarbeidsavtaler med Voksenopplæringen, NAV, Familiesenteret, 
Grunnskolen og Psykisk helsetjeneste i kommunen. I tillegg samarbeider vi med Barnevernet. 
Ellers er Boligkontoret og Bygg/Eindom i kommunen helt nødvendige samarbeidsparter.  
Stort sett fungerer det tverretatlige samarbeidet tilfredsstillende.  
 
I 2008 ble det bosatt til sammen 4427 asylsøkere og overføringsflyktninger. For 2009 er 
bosettingstallet 6087. I inneværende år ber IMDI om at norske kommuner bosetter mer enn 
10.000 flyktninger.  
Rådmannen anbefaler at Fauske kommune for 2010 opprettholder bosettingstallet som tidligere 
er vedtatt for denne fireårsperioden.  
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommune vil for 2010 holde seg til tidligere vedtatt bosettingstall på 18 nye pluss 
eventuelle familiegjenforeninger.  

 
 
DRIF-015/10 VEDTAK-  03.03.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommune vil for 2010 holde seg til tidligere vedtatt bosettingstall på 18 nye pluss 
eventuelle familiegjenforeninger.  

 
 
KOM-026/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 



 
VEDTAK: 
Fauske kommune vil for 2010 holde seg til tidligere vedtatt bosettingstall på 18 nye pluss 
eventuelle familiegjenforeninger.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Flyktningekonsulent    
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SLUTTRAPPORT FOR PROSJEKT I STRATEGISK LANDBRUKSPLAN. TILTAK 5 
(2008 - 2009): PLANLEGGE FELLES SKOGSBILVEI I KLUNGSETMARKA  
 
Vedlegg: 1. Prosjektregnskap, datert 22.01.2010 

2. Revisjonsrapport, datert 12.02.2010 
3. Sluttrapport for prosjekt i  Strategisk landbruksplan. Tiltak 5 (2008 – 2009): Planlegge 

felles skogsbilvei i Klungsetmarka (gårdene Klungset vestre, Klungset østre og Erikstad), 
datert 15.02.2010 

 
Saksopplysninger: 
 
Prosjektet ble gjennomført i tiden 2008 – 2009 og besto i å få planlagt en felles skogsbilvei for 
gårdene i Klungsetmarka slik at jernbanen ikke skulle utgjøre et stort hinder for skogsdrift. 
Særlig for Klungset vestre og i en viss grad Klungset østre har jernbanen i de senere år vært et 
hinder for skogsdrift med tyngre skogsmaskiner.  
 
Prosjektet har vært gjennomført i form av møter og brevveksling med berørte grunneiere, 
terrengbefaringer samt planarbeid utført av veiplanlegger fra Fylkesmannen i Nordland. 
Skogbrukssjefen har i tillegg utarbeidet andelsfordeling, investeringsoversikt og oversikt over 
aktuelle hogstforpliktelser i tilknytning til evt  tilskuddssøknad.  
 
Prosjektet var finansiert med kr 40.000,- fra kommunens næringsfond. Av dette brukte prosjektet 
kr 33.537,-. Restbeløpet tilbakeføres næringsfondet. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Prosjektet har blitt gjennomført på en måte som har bidratt til å gi skogeierne et brukbart 
beslutningsgrunnlag for å avgjøre om de skal bygge en felles skogsbilvei eller ikke. 
 
INNSTILLING : 

 
Prosjektet godkjennes som sluttført. 

 
 
FOR-026/10 VEDTAK-  08.03.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 



INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Prosjektet godkjennes som sluttført. 

 
 
KOM-027/10 VEDTAK-  25.03.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Prosjektet godkjennes som sluttført. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 


